
Geachte B & W van Haarlem, 

 

Onderstaand treft u een deel aan van het betoog dat ik op 18 februari insprak bij de 

Commissie Beheer. Ik hoop dat de argumenten u raken en u in overweging zou willen nemen 

om het Vogelhospitaal structureel te ondersteunen. Dit is niet als chantage bedoeld, maar 

zonder de steun van de gemeentes waar wij vogels uit opvangen loopt ons voortbestaan 

gevaar. 

 

In concreto vragen wij u om met de Stichting Vogelrampenfonds een 

dienstverleningsovereenkomst te sluiten waardoor wij een redelijke vergoeding krijgen per 

opgevangen vogel afkomstig uit uw gemeente. 

 

Zoals u in het meegestuurde Jaarverslag 2015 kunt lezen heeft ons bestuur een extern 

deskundige opdracht verleend onderzoek te verrichten naar de gebeurtenissen rond de bouw 

van het nieuwe Vogelhospitaal. Aanleiding was de kassituatie die niet overeenstemde met 

gemaakte afspraken tussen de interim directeur en het bestuur. 

Op 12 februari jl ontvingen wij het definitieve rapport. De conclusies daaruit waren 

aanleiding voor de twee zittende bestuursleden, die in de onderzochte periode ook zitting 

hadden, om spontaan af te treden. Daarmee bestaat nú het bestuur slechts uit mensen die in 

die periode niet in het bestuur zaten noch bij het Vogelhospitaal betrokken waren (op Christa 

Jesse na die toentertijd vrijwilligster was). 

We zijn nu aan het onderzoeken of en hoe we het teveel uitgegeven geld terug kunnen krijgen. 

 

Ik ben persoonlijk bezig om bij alle 7 gemeentes aan te kloppen door beleidsmedewerkers en 

Wethouders te spreken en uit te nodigen om op 17 maart gezamenlijk te brainstormen over 

hoe het Vogelhospitaal te helpen is. Aanwezig zal ook zijn Maria van Driel van de opvang 

Krommenie en Martin Jansen, beleidsmedewerker uit Heemskerk, die aan de wieg stond van 

het Heemskerk-model. 

Daarnaast probeer ik bij alle gemeentes in te spreken, zodat ook de raadsleden geïnformeerd 

worden. 

 

Los daarvan zijn we met een (gratis) fondsenwerver en PR-persoon bezig strategieën uit te 

werken om bedrijven te interesseren ons voor langere tijd te steunen in de exploitatiekosten. 

De eerste stappen zullen genomen worden rond het evenement Beursvloer op 4 april. 

 

De viering van de Officiële Opening op 19 maart en de start van het Jubileumjaar grijpen we 

aan om onze naamsbekendheid te vergroten. Het prachtige drukwerk is gratis ontworpen door 

ons bestuurslid Christa Jesse en zij heeft drukkers bereid gevonden tegen minieme kosten te 

drukken. Deze naamsbekendheid levert hopelijk meer donateurs op én vrijwilligers. 

Donatiegeld ontvangen tijdens dat weekeinde zal door Dierenlot worden verdubbeld. Wij 

hopen daarmee de investering in het evenement terug te verdienen. 

 

Aan de andere kant bezuinigen en besparen we waar mogelijk: contracten worden opgezegd, 

uitgaves worden beperkt tot het hoogst noodzakelijke, voor aanschaf van “dingen” wordt eerst 

naar fondsen gezocht. 

Op die manier hebben we de oude vriezers met gesloten beurs kunnen vervangendoor A++ 

varianten, zo ook kooien in de Jonge Vogel Ruimte (JVR) waardoor het schoonmaken in een 

handomdraai kan en hygiënischer is, nieuwe weegschalen, de interne bassins, de uitbreiding 

van de luchtverversing in de JVR en het vervoer & stemmen van de geschonken piano;-) 



Op het ogenblik baart ons de grootste zorg het electrisch verbruik. We zijn per apparaat het 

verbruik aan het inventariseren en moeten drastische beslissingen gaan nemen. 

Op een aantal vlakken zal de bedrijfsvoering aangepast moeten worden. 

 

Zoals u ziet doet dit bestuur er alles aan om de levensvatbaarheid van dit 60-jarige instituut te 

waarborgen voor de langere termijn. Uw hulp is daarbij  nodig. 

 

 

 

“Mijn naam is M.Gabriella Hobbelink en ik ben voorzitter van de stichting die het 

Vogelhospitaal hier in Haarlem  beheert. Sinds mei 2015 zit ik in het bestuur. 

Ik heb een zorgwekkende kassituatie aangetroffen die ons voortbestaan bedreigt. 

 

Ons verzoek aan uw raad is om ons structureel te steunen in de kosten die we maken om 

zieke, in het wild levende vogels op te vangen, te verzorgen en weer in de natuur uit te zetten. 

 

Dit verzoek richt ik ook aan de andere gemeentes waar wij vogels uit opvangen en er is voor 

ons goed nieuws: Velsen gaat er voor zorgen dat wij per 2017 een redelijke vergoeding 

krijgen per vogel en ook Bloemendaal ziet er de noodzaak van in.  

 

Als lichtend voorbeeld heb ik Maria van Driel, voorzitster van het Vogel Opvang Centrum 

Zaanstreek in Krommenie die erin geslaagd is om met alle gemeentes waar zij vogels uit 

opvangen dienstverleningsovereenkomsten af te sluiten, zodat de continuïteit van haar OC 

gewaarborgd is.  

Wij zouden haar formule over willen nemen: gebruikmakend van het Heemskerk-model 

ontvangt zij €18,50 per opgevangen vogel. Het Vogelhospitaal ontvangt gemiddeld uit 

Haarlem 1800 vogels per jaar. Tegen dat tarief (dat nog niet de helft is van de werkelijke 

kostprijs) zouden we van Haarlem €33.300 willen ontvangen. 

 

Jaarlijks vangen wij in Haarlem tussen de 3 en 4.000 vogels op die ons door de Dieren 

Ambulances, maar ook door particulieren worden gebracht. 

De Dieren Ambulance wordt gesubsidiëerd. En wist u dat het overgrote deel van hun ritten 

vogels betreft? 

En dat het asiel van de Dieren Bescherming geen ontheffing heeft om vogels op te mogen 

vangen? 

 

Het zal u bekend zijn dat de Flora en Fauna wet een zorgplicht aan burgers en overheden 

oplegt, waarbij slechts erkende opvangcentra de dieren mogen opvangen. 

 

Laten we een voorbeeld nemen: 

Ik loop over straat en zie een zieke vogel liggen. 

Gelukkig heb ik de Flora en Fauna Wet bij me. 

Daar staat dat ik een zorgplicht heb en derhalve niet simpelweg door kan lopen, maar mij over 

het schepsel moet ontfermen. 

Ik pak het voorzichtig op en doe hem in een doosje. 

 

Ik lees verder: tenzij ik een Ontheffing heb van het Ministerie (die ik natuurlijk niet heb) moet 

ik het diertje binnen 12 uur overdragen aan een “bevoegde instantie”. 

Wat er staat is: ik mag hem niet langer dan 12 uur “onder mij houden”. 

OK, bevoegde instantie? Ik ga naar het Gemeente-loket en bied mijn vogel aan. 



Wat blijkt: de gemeente heeft geen Ontheffing en mag de vogel niet aannemen. 

 

Niet getreurd: dan toch zeker de Dierenbescherming! 

Bij het asiel aangekomen blijkt …..dat ze niet beschikken over de Ontheffing! 

Om een lang verhaal kort te maken: de enige in de regio die bevoegd is om de vogel in 

ontvangst te nemen is het Vogelhospitaal. 

 

Voor wat betreft vogels kunnen de papieren van het VoHo elke toets doorstaan, zij is in de 

regio de enige. 

 

Deze maand bestaan we 60 jaar. 

60 jaar waarin we onze diensten verleend hebben, slechts gesteund door donateurs. 

Nu redden wij het niet meer zonder uw hulp. 

Wij vragen u daarom in te stemmen met structurele financiële steun aan het VoHo.” 

 

(Via uw griffie heb ik documenten opgestuurd waarin meer uitgelegd wordt over wat we doen 

en hoe. Op elk moment zijn wij bereid u van aanvullende informatie te voorzien.  

Bijgesloten stuur ik u een recent Uittrekesel van de KvK, onze Balans & Resultatenrekening 

2015 en het Jaarverslag 2015 op.) 

 


